
NEDERLANDSCHE MAATSCHAPPIJ TOT 

BEVORDERING DER TANDHEELKUNST. 

Fonds tot steun van Belgische Collega's. 

(circulaire E. Q u ar t e r m a n). 

Ingekomen bedragen: 

Van vorige lijsten f 682.50; 
Verder ingekomen van v. d. L. te Z. f 10.—; v. T. te H. 

f 5.—; K. te 's G. f 10.—. Totaal f 707.50. 
Verdere verantwoording in 't volgende nummer van dit 

Tijdschrift. 
W. C. KOLD.EWIJN. 

Aan de Leden en afd. Secretarissen. 

Hierbij bericht ik U, dat 't secretariaat van de Maat-
schappij verplaatst is van Willemsparkweg 52 Amsterdam 
naar J. W. Brouwersstraat No. 6. 

Verzoeke hiervan goede nota te nemen. 

April 1916. 	 W. C. KOLDEWIJN. 
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IIIe Nederlandsch Tandheelkundig Congres. 
(23, 24, 25 Juni te Groningen). 

Aan de Leden. 

Hierbij bericht ik U dat de penningmeester van de 
congrescommissie, de heer J. S. Br u s k e zijn functie 
heeft neergelegd. Het dagelijksch bestuur van de Mij. 
heeft tot zijn opvolger benoemd de H. B. penningmeester 
van de Mij. de heer I. A. Holt  h a us te Zwolle. 

De H. B. secretaris, 

W. C. KOLDEWIJN. 

Aan de Leden. 

Hierbij bericht ik u, dat ik ter versterking van de kas 
van onze Maatschappij van den heer A. A. H. H am er 
mocht ontvangen de somma van f 1000.—; alsmede een 
bedrag van f 650.— eveneens door den heer Ham er 
aan de Maatschappij afgestaan, welk bedrag oorspronkelijk 
bestemd was om den heer Ham er een huldeblijk aan 
te bieden ter eere van zijn 25-jarig D.D.S.-schap. 

Den milden gever zij onzen oprechten dank gebracht. 

De H.B. penningmeester, 

I. A. HOLTHAUS. 



Nog eens de Rubber-kwestie. 

Hier volgt eene uiteenzetting van de bemoeiingen van 
het Bestuur der Maatschappij inzake de rubberkwestie 
na hetgeen ik dienomtrent in het vorige nummer meedeelde. 

Zooals uit het „Naschrift" 1) bleek wilden sommige der 
depothouders geen genoegen nemen met het voorstel der 
N. O. T. dat ons Bestuur iemand (i.c. ondergeteekende) 
aanwees om als adviseur der N. O. T. op te treden in zake 
de rubberdistributie. 

Op ons advies verzocht daarop de N. O. T. aan deze Heeren 
alsdan iemand aan te wijzen. Immers, konden zoowel de 
N. O. T. als wij met die keus accoord gaan dan was de kwestie 
opgelost en waren alle partijen tevreden gesteld. 

De depothouders wendden zich daarop tot collega 
B a k k e r, lector te Utrecht en lid onzer Maatschappij, 
met het verzoek als adviseur te willen optreden. Deze had 
er geen bezwaar tegen mits ons Bestuur er zich mee kon 
vereenigen, waarop wij een schrijven ontvingen van de firma 
A s h & Sons te Amsterdam „namens de andere dental-
depóts", waarin zij ons met de keuze van den Heer Bakker  
in kennis stelden „zijnde een zaakkundig persoon en tevens 
zijnde een niet practiseerend tandarts". 

Waarom zij wel collega B. en mij niet wilden (want ten 
slotte was dat toch het eenige verschil) bleef ons een raadsel. 
Ik toch had zoowel aan de N. 0. T. als. aan een paar der 
depothouders uit eigen beweging verklaard dat ik er voor 
instond dat niemand, wie ook, buiten de N. O. T. om mede-
deeling zou ontvangen van wat ter mijner kennis zou komen 
inzake de aanvragen om rubber, terwijl- de ,,zaakkundig-
heid" van collega B. en mij in dezen toch wel niet noemens-
waard zal verschillen. 

1) Het woord .,tandheelkundigen" in regel 10 van het naschrift 
was onjuist en moet vervangen worden door het woord ,,ver-
bruikers". Op verzoek rectificeer ik dit even, 
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Dat de depothouders door hunne actie (behalve het be-
lemmeren der rubberinvoer) een zeer eigenaardig licht 
wierpen op het Bestuur onzer Maatschappij en op onder-
geteekende hebben zij zelf waarschijnlijk niet recht begrepen. 
Tenminste dat hoop ik voor hun. 

Werd door hun optreden immers niet den schijn gewekt 
tegenover de N. O. T. en tegenover de leden onzer Maat-
schappij alsof er aan de keuze van het Bestuur (i.c. aan 
ondergeteekende) iets haperde in hun oogen en of ik niet 
voldoende betrouwbaar en zaakkundig was om een dergelijke 
functie te bekleeden? 

Waar het Bestuur evenwel in de eerste plaats:  moest zorgen 
dat de rubbernood zoo spoedig mogelijk eindigde besloot 
het (natuurlijk met mijn volle instemming) heen te stappen 
over de minder correcte handelwijze der depothouders en 
de gevraagde toestemming te geven mits, en hier stonden 
wij zeer nadrukkelijk op, allen de officiëele aanvraag zouden 
onderteekenen. Dit was van belang daar, wanneer er weer 
eenigen waren die niet wilden meegaan met de anderen, 
de N. O. T. nog niet zou weten wat te moeten doen en dus 
waarschijnlijk nog langer zou wachten met het uitreiken 
der consenten voor rubberinvoer. Alweer bleek dat wij juist 
gezien hadden en het aanvankelijk in de bedoeling gelegen 
had van het meerendeel der handelaren een paar hunner 
collega's uit te sluiten. Door voet bij stuk te houden kregen 
wij eindelijk het door alle depothouders , onderteekende 
verlangde stuk en konden wij dus de N. O. T. onze toe-
stemming doen toekpmen. 

Deze laatste antwoordde onmiddellijk dat zij alsnu met 
de getroffen regeling genoegen nam zoodat hiermee de zaak 
voor de Maatschappij is afgeloopen en wij mogen ver-
wachten binnen zeer korten tijd de noodige hoeveelheden 
rubber te zullen ontvangen. 

Den Haag, 29-3-'16, 	 VAN HASSELT. 



Jaarverslag over 1915 
van de 

Afd. Zuid-Nederland der Ned. Mij tot Bevor. 
der Tandheelkunst. 

De afdeeling Zuid-Nederland vergaderde in het jaar 
1915 op 31 Januari. 

Installatie der Heeren A. van Beur den en J. 
Bonnet. 

Bestuursverkiezing had plaats. 
Wijziging van het huishoudelijk reglement werd .be-

sproken, doch uitgesteld tot de volgende vergadering. 
Bij bespreking van het („bindend besluit") blijkt dat 

enkele leden bezwaren hebben. Besloten werd dit onderwerp 
nog eens nader te overwegen. 

De IIe vergadering had plaats 21 Aug. 1915. 
Wijziging van het H. R. in verband met toetreding tot 

de Ned. Mij. tot bevordering der Tandheelkunst werd be- 
handeld en aangenomen. 

De Heer R e g e n s b u r g deelt mede, dat een militaire 
tandarts, in zijn tijdelijke militaire verblijfplaats veel werk 
maakt van particuliere praktijk. 

R. keurt deze handelwijze af met instemming der aan-
wezige leden. 

Collega Blaauw doet mededeeling van een geval 
dat eene vertrekkende collega hare praktijk aan eenen 
onbevoegden overdoet. Bij vervolging wordt de onbevoegde 
veroordeeld. Besloten wordt een en ander in het Tijdschrift 
voor Tandheelkunde te vermelden. 

Wegens vertrek hield de Heer F. S t e h r op lid te zijn, 
terwijl de Heeren van Beurden, Bonnet en Lomars 
toetraden. 

De Secretaris, 
A. LEDEL, 



Jaarverslag over 1915 
van de 

Afd. Gelderland der Ned. Mij tot Bevor. 
der Tandheelkunst. 

Tijdsomstandigheden, mobilisatie en daardoor mindere 
gelegenheid om ten allen tijde zijn standplaats te verlaten, 
beperkte treinenloop en daardoor slechte aanpassing voor 
heen en terug, waren oorzaak, dat onze afdeeling weinig 
of niet vergaderde, daardoor tot weinig werkzaamheden 
kwam. 

De jaarvergadering, reglementair te houden op den tweeden 
Zaterdag in Februari werd door omstandigheden (ziekte) 
eerst gehouden op den 17 April 1915. 

Het o.a. daar genomen besluit inzake school-tandartsen, 
werd ook al tengevolge meergenoemde tijdsomstandigheden, 
tot dusverre opgeschort, omdat het den heer Burgemeester 
dezer gemeente wenschelijk voorkwam, daarmee ter gelegener 
tijd terug te komen. 

Op 5 en 6 Juni 1915 viel aan onze afdeeling de eer te beurt 
om in onze goede Gemeente Arnhem, het Hoofdbestuur 
en de leden van de Nederlandsche Maatschappij tot be-
vordering der Tandheelkunst voor de eerste maal, dat ze 
als zoodanig functioneerde, te mogen ontvangen. 

Dat deze ontvangst gewaardeerd werd, bewijzen ons de 
ingekomen dankbetuigingen waarvan wij in het bizonder 
die van het dagelijksch Bestuur van het Hoofdbestuur 
memoreeren. 

Ons Bestuur bleef hetzelfde, ons ledental stationair. 
De secretaris verrichtte zijne taak met opgewektheid 

al gaf de algemeene vergadering te dezer stede hem nog al 
extra werk. Eene groote aanmoediging gaven hem de leden 
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van eigen en van andere afdeelingen. Jammer is het dat on-
danks alle moeite, zoo velen hun kracht zoeken in het niet 
beantwoorden der circulaires. Mogen later de andere af-
deelings-secretarissen op meer tegemoetkomendheid zich 
kunnen verheugen. Aldoende leeren °cle leden. 

In weerwil van de zware offers van onze kas gevergd, 
vanwege de aangeboden festiviteiten (boottocht enz.) aan 
de deelnemers aan de Algemeene Vergadering bevindt 
onze kas zich in goeden welstand en sluit zij met een tamelijk 
batig saldo. Is het wonder, als de penningmeester met een 
opgewekt gezicht zijn verslag uitbrengt? 	" 

De afgevaardigde dezer afdeeling naar het Hoofdbestuur, 
woonde geregeld de vergaderingen van dit lichaam bij. 

Art. 21 van het H. R. der Maatschappij werd op last zijner 
afdeeling bij het H. B. tot wijziging voorgedragen en door 
het dag. Bestuur van dat college op de agenda geplaatst, 
doch door gebrek aan tijd door uwen afgevaardigde terug-
genomen, om zoo mogelijk het op een volgende. vergadering 
te berde te doen brengen. 

Volgens datzelfde art. 21 stelde uw secretaris zich met 
enkele nieuwe collega's in verbinding, helaas zonder eenig 
succes, ja, van sommigen taal noch teeken, zelfs niet eens 
de stat. en H. R. van de Maatschappij terug. 

Afdeeling Gelderland, 
de secretaris, 

Jo. DE COCK ROUAAN. 


